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(EN)The present disclosure relates to a method of consolidating
a calcine comprising radioactive material, the method
comprising mixing 60-80% (by weight) of a radionuclide
containing calcine with at least one non-radioactive additive,
such as an oxide, and hot isostatic pressing the mixture to form
a stable monolith of glass/ceramic. In one embodiment, the
ratio of radionuclide containing calcine to additives is about
80:20 by weight, wherein the non-radioactive additive comprises
oxides such as BaO, CaO, Al1203, TiO2, SiO2 and others, that
combine with the waste elements and compounds to form a
ceramic mineral or glass/ceramic material, after hot isostatic
pressing. Non-limiting examples of mineral phases that may be
formed are: hollandite (BaAl2Ti6016), zirconolite (CaZrThO7),
and perovskite (CaTiO3).(FR)La présente invention concerne un
procédé de consolidation d'un calcinat comportant une matiere
radioactive, le procédé comportant le mélange de 60 a 80 % (en
poids) d'un calcinat a teneur en radionucléide avec au moins un
additif non radioactif, tel qu'un oxyde, et le pressage isostatique
a chaud du mélange pour former un monolithe stable de
verre/céramique. Dans un mode de réalisation, le rapport du
calcinat a teneur en radionucléide aux additifs est environ 80:20
en poids, 1'additif non radioactif comprenant des oxydes tels que
BaO, Ca0, Al203, Ti02, SiO2 et autres, qui se combinent avec
les éléments et les composés de déchets pour former un minéral
céramique ou une matiere de verre/céramique, apres le
pressage isostatique a chaud. Des exemples non limitatifs de
phases minérales qui peuvent étre formées sont : la hollandite
(BaAl2Ti6016), la zirconolite (CaZrThO7) et la pérovskite
(CaTio3).
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